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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért kell még saját, pozitív kezdeményezésüket is 
elpuskázni? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A mitológia szerint amit a frígek királya, Midász megérintett, az arannyá változott. Az önök 
kormánya olyan, mint egy fordított Midász király: bármihez hozzányúlnak, abból nyomban sár lesz.

A vastagbélrák egyike a legalattomosabb daganatos megbetegedéseknek: amikor a beteg 
panaszaival orvoshoz fordul, gyakorlatilag már menthetetlen. Évente mintegy ötezer áldozatot szed 
hazánkban ez a gyilkos kór.

Az Orbán-kormány kevés dicséretes kezdeményezései egyikeként szűrőprogramot vezet be 
vastagbélrákra, a kezdeményezésen kívül azonban más dicséretre méltót nem is sikerült az ügyben 
tenniük. A szűrést két fázisú: először háziorvosi szinten laboratóriumi székletvizsgálattal szűrnék ki 
a vastagbélrák kockázatának kitetteket, akiket aztán a második, kórházi fázisban műszeresen 
vizsgálnának meg.

Csakhogy a háziorvosok a programban önkéntes jelentkezés alapján vesznek részt, és még csak 
koncepció sincs arra nézve, mi történjék azokkal, akiknek a háziorvosa nem óhajtja ezt a plusz 
feladatot a nyakába venni. A kórházak pedig így is túlterheltek: a kevés számú gasztroenterológus 
és a hiányos, lerobbant műszerpark miatt a normál kórházi betegellátásban is hosszú várólisták 
alakultak ki. Ha erre még ráeresztik azok szűrését, akiknél a székletvizsgálat rosszindulatú 
vastagbél-daganat kockázatára utalt, a rendszer egész egyszerűen összeomlik.

Kérdezem ezért Miniszter Urat:

Hány háziorvos vállalta a szűrőprogramban való közreműködést?



Ennek alapján a lakosság hány százaléka nem jut el a szűrővizsgálat első fázisáig sem?

Hogyan kívánják megoldani, hogy a jelenleg is akadozó betegellátás mellett a kórházak a 
szűrőprogamból rájuk háruló feladatokat is képesek legyenek ellátni?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2018. november 29.

Dr. László Imre

Demokratikus Koalíció
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